



西南金融



编委会主任

王江渝

编委会成员

(按姓氏笔划排列)

王小琪	王江渝	厉 鹏
帅 旭	刘劲松	杨长健
杨宇焰	李强松	肖怀谷
郑长德	赵静梅	蒋永穆
蒋远胜	谢保嵩	漆 灵

主 管 中国人民银行成都分行
主 办 四川省金融学会
主 编 刘劲松
责任编辑 吉 艳 冯 晶
美 编 张雪平
出版发行 《西南金融》杂志社
印 刷 成都市新都华兴印务有限公司
出版日期 2022年02月15日
定 价 20.00元
发行范围 国内外公开
国际标准连续出版物号 ISSN1009-4350
国内统一连续出版物号 CN51-1587/F
广告经营许可证号 5100004000385
地 址 成都市二环路南二段15号
(中国人民银行成都分行大楼内)
联系电话 (028)85261534 85261271
E-mail:scjnr@chinajournal.net.cn
http://www.xinanjirong.com

·政策性·理论性·务实性
·前瞻性·开放性

目 录

■金融科技

国际央行数字货币研发进展综述 周有容 03
金融科技发展中的问题与政府治理创新 陈放 16

■金融与经济

中国储蓄率变化、趋势及影响研究 陈卫东 梁婧 27

■观察思考

租售比失衡与租金调控矛盾:政策调控如何权衡——来自国内外的观察与思考 刘刚 孙毅 42
银企共同持股与贷款公告市场反应 黄亚光 许坤 54

■社会保障

医养结合养老服务的实践探索与推进策略——基于3个典型试点地区的观察 李长远 67
人口老龄化背景下商业保险参与三支柱养老体系建设进展、问题及发展建议 马振涛 79
中国长期护理保险制度模式选择与发展路径 潘萍 章秋蓓 89

SOUTHWEST FINANCE

Main Contents

- A Summary of the Research and Development Progress of International Central Bank Digital Currencies
Zhou Yourong 03
- Problems and Government Governance Innovation in the Development of FinTech
Chen Fang 16
- Research on the Change, Trend and Impact of China's Savings Rate
Chen Weidong, Liang Jing 27
- The Contradiction between the Imbalance of Rent-to-sale Ratio and Rent Regulation: How to Balance Policy Regulation
——Observation and Reflection from Home and Abroad
Liu Gang, Sun Yi 42
- Bank-enterprise Common Ownership and Market Reactions to Loan Announcements
Huang Yaguang, Xu Kun 54
- Practical Exploration and Promotion Strategy of the Combination of Medical Care and Elderly Care Services
——Based on the Observation of Three Typical Pilot Areas
Li Changyuan 67
- Progress, Problems and Development Suggestions of Commercial Insurance Participating in the Construction of the Three-pillar Pension System under the Background of Aging
Ma Zhentao 79
- Long-term Care Insurance System Model Selection and Development Path in China
Pan Ping, Qin Qiubei 89